

قيمنا مستمدة من الشريعة السمحاء | Inspiring Shari'ah Values

نموذج عرض الوكيل وقبول الموكّل FORM OF WAKIL OFFER and MUWAKKIL ACCEPTANCE

| Wakil Offer: | عرض الوكيل: |
|---|--|
| Date | التاريخ |
| To: | إلى: |
| From: [AJMAN BANK P.O. Box 7770, AJMAN.] | من: مصرف عمان صندوق بريد 7770، عجمان |
| Re: Master Wakala Agreement for Investment dated (the Master Agreement). | الموضـوع: اتغاقيــة وكالــة الاســتثمار بتاريــخاتغاقيــة الوكالــة الرئيســية. |
| We refer to the Master Agreement (terms defined in which shall have the same meanings herein) and your instructions of (). We offer you to deposit with us for the following amount to be invested in our Treasury pool in accordance with and subject to the Master Agreement. | نشير هنا إلى اتفاقيـة الوكالـة الرئيسـية "العبـارة المبينـة فيهـا لهـا ذات المعانـي هنـا" وإلـى تعليماتكـم الصادرة بتاريـخ (ـــــــــــــــــــــــــــــــــــ |
| This Agreement is executed as of the latest of the dates on the signature page. | تم إبرام هذه الإتفاقية بتاريخ كما هو موضح في صفحات التواقيع. |
| BETWEEN: | بین کل من: |
| (1) Ajman Bank, PJSC, Post Box Number 7770, Ajman, UAE,the ("Wakil") , and | (1) مصـرف عجمــان - ش. م. ع، ص ب: 7770 عجمــان، دولــة الإمــارات العربيــة المتحـــدة ويشــار إليــه فيمــا بعـــد («وكيــل») ، و |
| (2) Mr./Ms | (2) السيد/السيدة |
| whose principal address is at | العنوان الرئيسي في إمارة، |
| Emirate the United Arab Emirates represented in the signing of this Agreement | |
| by Mr./Ms in his/her | " |
| capacity as(Hereinafter referred to as | |
| the Muwakkil or Principal it is hereby agreed as follows: | أو الأصيـل حيـث يتـم الاتفـاق علـى مـا يلـى: |
| 1. Investment amount: | 1.مبلغ الاستثمار: |
| 2. Currency: | 2.العملة: |
| 3. Amount (In words): | 3.المبلغ (بالكلمات)؛ |
| 4. Tenure: | 4.الهدة: |
| 5. Investment date: | 5.تاريخ الاستثمار: |
| 6. Maturity date: | 6.تاريخ الاستحقاق: |
| 7. Anticipated Profit rate (%): | 7.نسبة الربح المتوقعة (%): |
| 8. Wakala fee: | 8.اجرة الوكالة: |
| (1) We will invest the Wakala Amount in transactions expected to generate a Muwakkil Profit of (%) per annum for you. Any profit exceeding this amount, after deducting the Wakala Fee, will be ours as an Incentive Fee. | (1) سنقوم باستثمار مبلـغ الوكالـة فـي معـاملات مـن المتوقــً أن تهــدف إلـى تحقيـق ربح للمــوكـل بنسـبـة (%) سـنويًا. أي أربـاح تتجـاوز هــذا المبلــغ بعــد خصـــم رســوم الوكالــة ســتكـون لنـا كـرســوم تحفيزيـة. |
| (2) In respect of the Wakala Amount, Please accept our offer by countersigning the Acceptance below. | (2) في مـا يتعلـق بمبلـغ الوكالـة، نرجـو منكـم قبـول هـذا العـرض وذلـك بالتوقيـع علـى نمـوذج القبـول أدنـاه. |
| (3) Please authorize us to debit your account number | (3) يرجــــ تفويضنــا بخصـــم حســابـك لدينـــا أو |
| with us or credit the amount to our following A/C Number with AEDon | إيـداع مبلـغ الاسـتثمار وقـدره فــي حسـابنا تحـت الرقــم: |
| investment date. | بتاريـخ الاسـتثمار. |
| Ajman Bank Stamp: | ختم مصرف عجمان: |
| MUWAKKIL ACCEPTANCE: | قبول الموكل: |

قبول الموكل:

To: Ajman Bank, P.O. Box 7770, Ajman

إلى: مصرف عجمان، صندوق بريد7770، عجمان

(1) We hereby accept the above terms mentioned in the Wakil offer

- (1) نوافق على الشروط المذكورة أعلاه كما ورد في عرض الوكيل
- In respect of the Wakala Amount, please be informed that the principal and افــي مــا يتعلــقبمبلــغ الوكالــة يرجـــى العلـــمبانــه ســيتم إضافــة رأس المال (2) profit will be credited to your specified account at maturity.
 - و الأرباح إلى حسابك المحدد عند الاستحقاق.

| Customer (s) Signature: | توقيع صاحب الحساب (أصحاب الحساب)؛ |
|-------------------------|-----------------------------------|
| Account Number: | الحساب رقم: |
| Date: | التاريخ: |

| (52) |
|-------|
| VE_20 |
| |

| For Ajman Bank Use only | لإستخدام مصرف عجمان فقط |
|--|------------------------------|
| Processed by: | أعدت من قبل: |
| Approved by: | تمت الموافقة من قبل: |
| Signature Verified by: | تم التحقق من التوقيع بواسطة: |
| Staff Identification (ID) Number/Name: | رقم هوية الموظف (ID) /الاسم: |
| Signature | التوقيع |

MASTER WAKALA INVESTMENT AGREEMENT

إتفاقية الوكالية بالإستثمار الرئيسية

Between نين كل من (As the Muwakkil) (الموكل) (As the Muwakkil) و مصرف عجمان (ش. م. عجمان (ش. عجمان (ش. م. عجمان (ش. عجمان (ش. م. عجمان

المحتوبات

| CONTE | ITS | بيات | المحتو |
|--------|---|---------------------------------|--------|
| Clause | Heading | العنوان | البند |
| 1 | Introduction | المقدمة | 1 |
| 2 | Definitions and Interpretation | التعاريف والتفاسير | 2 |
| 3 | Conditions Precedent | الشروط المسبقة | 3 |
| 4 | Wakala Terms and Conditions | شروط وأحكام الوكالة | 4 |
| 5 | Implementation of Wakalah Investment Transaction | تنفيذ عملية الوكالة الإستثمارية | 5 |
| 6 | Representations and Warranties | التعهدات والضمانات | 6 |
| 7 | Governing Law and Jurisdiction | القانون الواجب التطبيق | 7 |
| 8 | General Provisions | أحكام عامة | 8 |
| 9 | Signatures | التواقيع | 9 |
| 1. | Introduction | المقدمة | .1 |

The Muwakkil (the principal) wishes to appoint the Wakil (the agent) to be the agent of the Muwakkil with respect to the investment of the Muwakkil's funds in Sharia'ah compliant transactions through and as part of the Wakil's pool of investment funds pursuant to the terms and conditions set out in this Agreement and in compliance with the rules and principles of the Islamic Sharia'ah as determined by the Internal Shariah Supervision Committee of Ajman Bank embedded in this agreement acceptable.

حيث يرغب المــوكل فــي تعييــن الوكيــل لإســتثمار أموالــه فـــي إســتثمارات مختلفــة حسـب رغبـة المــوكل علــى أن تكــون متوافقــة مــع أحــكام الشــريعة الإسلاميــة، حسـبما تقــرره أعضاء لجنــة الرقابـة الشــرعية الداخليـة لمصــرف عجمـان ووفقــا لشــروط وأحــكام هــذه الإتغاقيــة لإســتثمار الأمــوال فــي أصــول الإســتثمار الإسلامــي المختلفــة وحســب مــا تتضمنــه هــذه الإتغاقيــة.

2. Definitions and Interpretations

Acceptance.

التعاريف والتفاسير

- 2.1 The following terms and expressions shall have the meanings assigned to them herein unless the context requires otherwise:
 - "Anticipated Profit" means the expected profit amount to be earned by the Muwakkil, as specified in Schedule (1) Wakil Offer and Muwakil
 - "Anticipated Profit Rate" means the rate of the Anticipated Profit to be generated by the Wakeel in relation to the Wakala Investment Transaction for the Muwakkil as specified in Schedule (1) Wakil Offer and Muwakil Acceptance.
 - **Business Day:** A day on which the Muwakkil and the Wakil are open for normal business.
 - **Investment Amount**: The amount invested in relation to an Investment Transaction.
 - **Investment Date:** The due date for payment of the Investment Amount in relation to an Investment Transaction, which date shall be specified in the Wakil Offer.
 - **Investment Transaction:** An individual transaction between the Muwakkil and the Wakil made pursuant to Clause 5.
 - **Maturity Date:** The date on which the Maturity Proceeds are to be paid to the Muwakkil, as specified in the Wakil Offer.
 - Maturity Proceeds: The amount due to the Muwakkil on the Maturity Date, calculated in accordance with the Wakil Offer.

- 2.1 يكون للتعابير التالية المعاني المحددة أدناه مالـم يتطلب سياق النـص خلاف
- "الربح المتوقع": الربح المتوقع الذي سوف يحصله الموكل كما هـو موضح فـى "الجـدول رقــم (1) عـرض الوكيل وقبـول المـوكل"
- "سعر الربح المتوقع": سعر الـرح المتوقع الـذي يكسبه الوكيـل لصالح المـوكل مـن خلال عمليـة الوكالـة الإسـتثمارية كمـا موضـح فـي "الجـدول رقــم (1) عـرض الوكيـل وقبــول المــوكل"
 - **يوم العمل:** اليوم الذي يباشر فيه الوكيل والموكل أعمالهم الرسمية.
 - **مبلغ الاستثمار:** المبلغ المستثمر فيما يتعلق بمعاملات الاستثمار.
- تاريخ الاستثمار: التاريخ الـذي يسـتحق فيـه سـداد مبلـغ الاسـتثمار فيمـا يتعلـق بمعاملـة الاسـتثمار، وهــو التاريخ الـذي يحــدد فــي عــرض الوكيــل.
- معاملـة الاسـتثمار: المعاملـة الغرديـة مـا بيـن المــوكل والوكيـل وفقــا للبنــد رقــم 5.
- **تاريخ الاستحقاق:** التاريخ الـذي يدفــع فيــه المبالــغ المسـتحقة للمــوكل كمــا هــو موضــح فــي عــرض الوكيــل.
- **المبالغ المستحقة**؛ المبلغ المستحق مـن قبـل الموكل فـي تاريخ الاستحقاق تـم حسـبه حسـب عـرض الوكيل.

Muwakkil Acceptance: A notice to be sent by the Muwakkil to the Wakil قبول الموكل إلى الوكيل وفق الموكل إلى الوكيل وفق substantially in the form set out in the First Schedule.

Muwakkil Profit: The profit due to the Muwakkil calculated in accordance with the Wakil Offer.

Wakil Offer: A notice to be sent by the Wakil to the Muwakkil substantially in the form set out in the First Schedule.

Wakala Fees: Means a fee to be paid by Muwakkil to Wakil for service rendered hereunder, as agreed between the parties on a case by case basis.

2.2 The Schedules to this Agreement form an integral part hereof.

References to Clauses and Schedules are references to clauses of and schedules to this Agreement.

The headings are inserted for convenience only and shall not affect the construction hereof.

النمــوذج المحــدد فــى الملحــق الأول.

أرباح الموكل: الربح المستحق للموكل كما تم حسبته فى عرض الوكيل.

عرض الوكيال: إخطار يتم إرساله من قبال الوكيال إلى الموكل، وفق النمــوذج المحــدد فــي الملحــق 1.

أتعاب الوكالة: تعنى الأتعاب التي يتم سيدادها من قبل الموكل إلى الوكيـل نظيـر الخدمـة المقدمـة بموجـب هـذه الاتفاقيـة، حسـب الاتفـاق بيـن الطرفيــن، فــي كل حالــة علــى حــدة.

2.2 تعتبر الجداول الملحقة بهذه الاتفاقية جزءاً لا يتجزأ منها وتقرأ معها.

تكون الإشارة إلى البنود والجداول هي الإشارة إلى بنود وجداول هذه .ä ıölöï\ll

تــم تضميــن عناويــن الفقــرات للتســهيل فقــط، ولا تؤثــر علــى تفســير هـــذه 2.4 الاتفاقىــة.

Conditions Precedent 3. الشروط المستبقة

Each Party shall provide the other with certified true original specimen signature(s) of the individual(s) authorized to sign on its behalf this Agreement and all other documents required in connection herewith.

يلتـزم كل مـن الطرفيـن بـأن يقـدم إلـى الطـرق الآخـر نسـخة طبـق الأصـل مـن توقيـع (توقيعــات) الأفــراد المغوضيــن رســمياً بالتوقيــع بالنيابــة عــن الطرفيــن علــى هـــذه الاتفاقيــة، وكافــة الوثائـق الأخــرى المطلوبـة فيمــا يتعلــق بهـــذه الاتفاقيــة.

4. Wakala Terms and Conditions

- The Muwakkil hereby appoints the Wakil to be the agent of the Muwakkil for the investment of the Muwakkil's funds through and as part of the Wakil's pool of treasury funds. The Wakil is hereby authorized to enter into Sharia'ah compliant transactions on behalf of the Muwakkil and for 4.1 the Muwakkil's account and to do all acts as fully as the Muwakkil could do itself with respect to such transactions through purchase agreements, sales agreements or other agreements and to negotiate on behalf of the Muwakkil in relation thereto and to exercise on the Muwakkil's behalf all other related powers necessary to enable it to fulfill its obligations under this Agreement.
- The Wakil shall be acting as agent for the Muwakkil on restricted limited agency on a deal by deal basis. Except as expressly provided herein or where required by law, the Wakil shall not have any authority to represent or bind the Muwakkil, or purport to do so.
- **4.3** The Wakil hereby agrees with the Muwakkil that it shall in performing its obligations under this Agreement look after the interests of the Muwakkil and act dutifully and in good faith and shall administer Investment Transactions with the same degree of care as it exercises with regard to similar transactions which it would administer on its own account.

Without prejudice to any remedies or damages to which Muwakkil may be entitles under the Law, the Wakil shall have liability to the Muwakkil if it acts in bad faith or with reckless indifference to the Muwakkil's interest and shall compensate the Muwakkil in respect of all actual costs and expenses suffered or incurred by the Muwakkil as a consequence of the Wakil's negligence, carelessness, misconduct or failure to comply with any of the terms and conditions of this Agreement.

- The Muwakkil as principal shall bear all the risks associated with the acts of the Wakil as agent for the Muwakkil except those risks resulting from the Wakil's wilful misconduct, carelessness or negligence or violation of the terms and conditions hereof.
- The Wakil shall be entitled to the agency fees specified in the Wakil Offer in respect of each Investment Transaction.
- If any commodities or other assets are purchased by the Wakil in implementation of any Investment Transaction, then the Wakil is hereby specifically unauthorized to repurchase such commodities or assets for itself and the Wakil shall only sell such commodities or assets to independent third parties when the need arises.

4. شروط وأحكام الوكالة

- 4.1 يعيـن المـوكل، بموجـب هـذه الاتفاقيـة، الوكيـل، ليكـون وكـيلًا عنـه للاسـتثمار فـى المبالـغ الماليـة للمـوكل، ويتـم تفويـض الوكيـل، بموجـب هــذه الاتفاقيـة، فـــيّ إبــرام معــاملات الأصـــول المتوافقــة مـــع أحـــكام الشـــريعة الإسلاميـــة، بالنيابة عن الموكل، ولحساب الموكل، والقيام بكافة المعاملات التي يمكن للمــوكل القيــام بهــا بشــكل كامــل بنفســه، فيمــا يتعلــق بهـــذه المعــاملات، مــن خلال أي اتفاقيــات شــراء أو بيـــع أو أي اتفاقيــات أخــري، والتفــاوض بالنيابــة عـن المـوكل، فيمـا يتعلـق بذلـك، وممارسـة كافـة سـلطات المـوكل بالنيابـة عـن المـوكل، ممـا يكـون ضـرورياً لتمكيـن الوكيـل مـن الوفـاء بالتزامـات الوكيـل بموجب هـذه الاتفاقيـة.
- يعمل الوكيل كوكيل للموكل، في وكاللة مقيدة ومحدودة بناء على كل صفقـة علـى حـدة، ومـا لــم تنـص هــذه الاتفاقيـة علـى غيـر ذلـك بشــكل صريـح، أو عندمـا ينـص القانـون علـى غيـر ذلـك، لـن يكـون للوكيـل أى سـلطة لتمثيـل أو إلـزام المـوكل أو ادعـاء فعـل ذلـك.
- 4.3 يتفـق الوكيـل بموجـب هـذه الاتفاقيـة مــع المــوكل، علــى أنــه خلال تنفيــذ واجباته بموجب هخه الاتفاقية، سوف يأخخ بعين الاعتبار مصالح الموكل، وسوف يعمل بنيـة سليمة، ويتولـى اسـتثمارات وصفقـات مشـاركة المــوكل بدرجـة عنايـة واجبـة مثلمـا يفعـل مــع إدارة الصفقـات المماثلـة لنفسـه.

دون الإخلال بأية تعويضات أو مستحقات يستحقها الموكل بموجب القانون، يكون الوكيل مسؤولاً للموكل إذا تصرف بسوء نية أو إهمال بما يتعارض مع مصلحة الموكل ويعوض الموكل فيما يتعلق بالتكاليف والنفقات الفعلية التحر يتكيدها الموكل نتيجية لاهمال أو عيدم اهتمام أو سيوء فعيل أو فشيل في الالتزام بأية شروط أو أحكام في هذه الاتفاقية.

- 4.4 الموكل كأصيل يتحمل كافة المخاطر المرتبطة بأعمال الوكيل، كوكيل عن المـوكلّ باسـتثناء المخاطـر التـي تلجــم عـن سـوء السـلوك المتعمــد أو الإهمـال الجسيم أو انتهاك الشروط أو الْأحكام التي تنص عليها هذه الاتفاقيـة.
- 4.5 يحـق للوكيـل الحصـول علـى أتعـاب الوكالـة المحـددة فـى عـرض الوكيـل يتعلق بكل معاملة من معاملات الاستثمار.
- في حال إذا تـم شيراء سلعة أو أيـة أصـول أخـرى مـن قبـل الوكيـل لتنفيـذ أيـة عملَّيـة إسْـتثمارية، فـي تلـك الحالـة لا يجـوز للوكيـل خاصـة إعـادة شـراء تلـك السلعة أو الأصول لنفُّســه ويتوجــب علــى الوكيــل أن يبيـــع تلــك الســلعة أو الأصول لحهــة (حهــات) ثالثــة مســتقلة لمــا تقتضــي الحاحــة البــه.

تنفيذ عملية الوكالة الاستثمارية:

5. Implementation of Wakalah Investment Transaction

- Prior to entering into an Investment Transaction on behalf of the Muwakkil, the Wakil shall agree the Muwakkil Profit that the Muwakkil expects to achieve on the Investment Transaction. Any amount that the Wakil earns in excess of the Muwakkil Profit will be retained by the Wakil as an incentive after the deduction of the agency fee specified in the Wakil Offer. In case the anticipated Muwakkil Profit is not achievable at the start of the Investment Transaction, then the Wakil will need to resort back to the Muwakkil to agree to invest at a lower rate, otherwise the Investment Transaction would be discontinued.
- On any Business Day during the business hours of the Wakil, the Muwakkil may notify the Wakil by telephone or any other media of its desire to enter into an Investment Transaction. The Wakil shall then send the Muwakkil a Wakil Offer.
- 5.1 قبل الدخول في صفقة استثمارية نيابة عن الموكل، يوافق الوكيل على أرباح المـوكل التــيّ يتوقعهــا مــوكل فــي صفقــة الاســتثمار. أي مبلــغ يكســبه الوكيـل يفـوق ربـح المـوكل سـيحتفظ بـه الوكيـل كحافـز بعـّد خصـم أحـرة الوكالــة المحــددة فــى عــرض الوكيــل. فــى حالــة عــدم إمكانيــة تحقيــق أربــا المـوكل المتوقعــة فــي بدايــة المعاملــة التســتثمارية. فعلــى إخطــار المــوكــل بذلك للموافقة
- 5.2 في أي يـوم عمـل خلال سـاعات عمـل الوكييل، يجـوز للمـوكل إخطـار الوكييل مـن خُلال الهاتـف، أو أي وسـيلة اتصـالات أخـرى يتـم الاتفـاق عليهـا، بـأن المـوكل يرغب في عقد صفقة استثمار، ثم يرسل الوكيل إلى الموكل عرض الوكيل.

- it shall send the Wakil a Muwakkil Acceptance.
- For the avoidance of doubt, the Parties agree that the Wakil Offer and Muwakkil Acceptance may be executed and delivered by email (in PDF, JPEG or any other agreed format). Such transmission shall take effect as delivery of an executed counterpart and shall have the same legal force and effect as an original document and shall be admissible as an original document. If such method of delivery is adopted, without prejudice to the validity of the agreement thus made, each party shall provide the others with the original of such counterpart as soon as reasonably possible thereafter.
- The Muwakkil shall pay the Investment Amount to such account as the Wakil for value not later than the Investment Date.
- The Wakil shall arrange for payment and collection of funds on behalf of the Muwakkil and is hereby authorized to execute and deliver any instruments of transfers which are necessary in connection therewith.
- Subject to clause 4.4, once the Investment Amount has been paid to the Wakil and invested by the Wakil on the Muwakkil's behalf, the Wakil undertakes to pay as follows:
- Pay Maturity proceeds based in the results of the investment to the Muwakkil on the Maturity Date free from any deductions, set off or withholdings of any kind to such account as the Muwakkil shall have notified the Wakil.
- If the actual generated profit will not reach to the level of Anticipated Prof it at the Maturity Date, then the difference amount paid to the Muwakil will be recovered from the Wakala Investment Amount.
- In case of request of pre-mature withdrawal of the Wakala investment amount by the Muwakkil, the paid upfront profit to the Muwakkil shall be deducted from the Wakala Investment Amount.
- The currency of each Investment Transaction shall be as agreed by both
- The parties hereby notify each other that in accordance with their internal rules and procedures, all telephone calls made by or to the parties concerning any proposed Investment Transaction may be tape recorded by the parties.

Accordingly, each party:

- consents to the recording of the telephone conversations of trading, marketing and/or other personnel of the parties and their officers, employees, agents and affiliates in connection with this Agreement or any potential Investment Transaction.
- agrees to obtain any necessary consent of and give notice of such recording to such personnel (as aforesaid) and
- agrees that recordings may be submitted as evidence in any proceedings relating to this Agreement or any Investment Transaction (accepted or otherwise).

15.3 في حالـة رغبـة المــوكل إي إـــرام صفقـة الاســـتثمار المقترحــة، يرســل إلـــى . If the Muwakkil is willing to enter into the proposed Investment Transaction الوكيــل قبــول المــوكل.

- 5.4 تجنباً للشك، اتفق الطرفان على نـه يمكـن توقيـع عـرض الوكيـل وقبـول المـوكل وتسـليمهما عبـر البريـد الإلكترونـى بصيغـة PDF أو JPEG أو أي صيغـة أخرى يتم الاتفاق عليها. تدخـل الوثيقـة التـّى يتـم إرسـالها على هـذا النّحـو حيز النفاد عنـد تسليم نسـخة موقعـو ويكـون لّهـا نفـس القـوة والأثـر القانونييـن للوثيقة الأصليـة وتُعـد كوثيقـة أصليـة. إذا تـم اعتمـاد طريقـة التسـليم هـذه، دون المساس بصحـة الاتفـاق الـذي يتـم التوصـل إليـه علـى هـذا النحـو، يتعيـن على كل طرف تزويد الأطراف الأخرى بأصل النسخة في أقرب وقت ممكن
- يلتـزم المـوكل بسـداد مبلـغ الاسـتثمار فـى الحسـاب الـذي يحـدده لــه الوكيــل 5.5 فـى مـدة لا تتجـاوز تاريـخ الاسـتثمار.
- يقوم الوكيـل بترتيـب عمليـة دقـع وتحصيـل الأمـوال نيابـة عـن المـوكل وبموجب هـذا فهـو مفـوض بتنفيـذ وتسـليم أي مسـتندات أو تحـويلات تعتبـر ضروريــة وذات صلــة بذلــك.
- مع مراعاة البنـد 4.4، بمجـرد دفـع مبلـغ الاسـتثمار للوكيـل واسـتثماره مـن قبـل الوكيـل نيابـة عـن المـوكل، يتعهـد الوكيّـل علـى النّحـو التالّـى:
- يدفع عوائــد الاســتحقاق بنــاءُ علــى نتائــج الاســتثمار إلـــى المــوكـل بتاريــخ الاستحقاق خال مـن أي خصومـات أو مقاصـة أو اسـتقُطْاعٌ مـن أَىٰ نـوع علـــى حساب المـوكلُ تــم إبلاغ الوكيــل بــه.
- 1) في حيال إذا كان الربيح الفعلين المتحقيق لا يصيل إلى حيد الربيح المتوقيع يخصُّ الغَـرق مِـن المبلـغ المُسـتثمر فـي الوكالـةُ الإسـتثمارية.
- في حال السحب المبكر لمبلغ الوكالـة الاستثمارية مـن قبـل المـوكل يخصـم الربح المدفوع مقدما مـن المبلـغ المسـتثمر فـى الوكالـة الاسـتثمارية.
 - عملة كل صفقة استثمار تكون حسب الاتفاق بين كل من الطرفين.
- يخطر الطرفان كل منهما الآخر أنه وفقاً لقواعدهما وإجراءاتهما الداخلية، يجـوز تسـجيل جميــ المكالمـات الهاتغيـة المقدمــة مــن أو إلــى الأطـراف فيمــا يتعلق بأى صفقة استثمار مقترحة مين قبيل الأطراف.

وفقاً لذلك كل طرف:

6. التعهدات والضمانات

- يوافــق علـــى تســجيل المحادثــات الهاتفيــة للتــداو ل والتســويقو/أو الأفــراد الآخريــن للأطــراف وموظفيهــا ووكلائهـا والشــركات التابعــة لهــا فيمـا يتعلــق بهـــذه الاتفاقيــة أو أي صفقــة اســتثمار محتملــة.
- يوافق على الحصول على أي موافقة ضرورية وتوجيه إشعاريهـذا التسجيل إلى هـؤلاء الموظفيـن (كمـا هـو مذكـور) و
- (ج) يوافق على أنه يجوز تقديم التسجيلات كدليل في أي إجراءات تتعلق بهذه الاتفاقيـة أو أي معاملـة استثمار (مقبولـة أو غيـر ذلـك).

6. Representations and Warranties

Each party represents and warrants for the benefit of the other party from the date of this Agreement and on each Investment Date that:

- It has the legal capacity to enter into this Agreement and the Investment Transactions contemplated hereunder;
- The execution by it of this Agreement has been duly authorized;
- This Agreement and each Investment Transaction contemplated hereunder will be binding and enforceable upon it and will not violate the terms of any other agreement to which it is a party; and
- It has and will at all times maintain all authorizations, approvals, I icenses and consents required to enable it lawfully to perform its obligations under this Agreement.

يتعهد ويضمن كل من الطرفين ولمصلحة الطرف الآخر ابتداءً من تاريخ هذه الاتفاقيــة وفــى كل تاريــخ اســتثمار، بأنـــه:

- يتمتــع بكامــل السـلطة والصلاحيـات القانونيــة للدخــول فــى هــذه الاتفاقيــة وكذلك في كل العمليات الاستثمارية المتوقعة.
 - أن التوقيع على هذه الاتفاقية قد تم حسب الأصول والإجراءات اللازمة.
- هـذه الاتفاقيـة وكل عمليـة استثمارية متوقعـة تعتبـر ملزمـة ونافـذة ولا تخالـف شروط وأحكام أي اتفاقيـة أخـرى يكونطـرفاً فيهـا.
- 6.4 سيقوم في جميع الأوقات بمراعاة الصلاحيات والرخيص والموافقات المطلوبــة لتمكينــه قانــوناً مــن تنفيــذ التزاماتــه بموجــب هـــذه الاتفاقيــة.

Governing Law and Jurisdiction

- This Agreement and the construction, performance and validity hereof shall be governed in all respects in accordance with the laws of the United Arab Emirates save to the extent these conflict with the rules and principles of the Islamic Shari'ah, when the latter shall prevail. The parties hereto agree to be bound by exclusive determination of the Internal Shariah Supervision Committee of Ajman Bank (the "ISSC") as to whether any such conflict exists, and if it does the appropriate provision(s) of the Islamic Shari'ah to be applied. The court(s) shall apply the applicable provision(s) of the Islamic Shari'ah so determined by the Board to apply.
- The parties hereto hereby submit to the jurisdiction of the United Arab Emirates courts for the purpose of any proceedings arising out of or in connection with this Agreement.

7. القانون الواحب التطبيق والاختصاص

- 7.1 تخضـع هـذه الاتفاقيـة وتفسـيرها وتطبيقهـا وسـريانها، فـي جميـع الأحـوال لقوانيــن دولــة الإمــارات العربيــة المتحــدة،بمــا لا يتعــارض مـــع أحــكام ومبــادئ الشريعة الإسلاميـة، ويوافـق الطرفـان علـى التزاماتهمـا بغتـاوى هيئـة الغتـوى والرقابـة الشـرعية بمصـرف عجمـان، وفـي حـال نشـوء أي نـزاع تقـوم المحاكــم بتطبيـق تلـك الأحـكام الشـرعية وفـقاً لمـا يصـدر مـن أعضـاء لجنـة الرقابـة الشرعية الداخليـة بمصـرف عجمـان (لجنـة الرقابـة الشـرعية الداخليـة).
- يوافيق الطرفيان فين هيذه الاتفاقيية على الخضوع للاختصياص القضائين لمحاكهم دولــة الإمــــّارات العربيــة المتحـــدة خلال أي دعـــوى تنشــاً عــن أو فيمـــّـا ىتعلىق بهده الاتفاقية.

8. General Provisions عامة . أحكام عامة

Notices

A notice shall be deemed to have been given when received.

8.1 تعتبر كافة الإخطارات قد تم تسليمها بتاريخ استلامها.

الإخطارات

8.2 Any notice received on a day which is not a Business Day for the addressee shall be deemed to have been given at its opening on the next succeeding Business Day.

8.2 كل إخطار يتم استلامه مـن قبـل المرسـل إليـه فـي غيـر يـوم عمـل، يعتبـر قــد تــم تسـليمه فـي أول يـوم عمـل يلـي ذلـك اليـوم.

8.3 Particulars of communication are set out in the below schedule:

8.3 تغاصيل وسائل الاتصال قد تم تحديدها بالجدول التالي:

| The Wakil | الوكيل |
|--|--|
| Attention | عناية |
| Postal Address: | العنوان البريدي: |
| AJMAN BANK, TREASURY DEPARTMENT, P.O.BOX 7770, AJMAN. U.A.E. | مصرف عجمان إدارة الخزانة ص.ب: 7770، إمارة عجمان، الإمارات العربية المتحدة |
| Fax: | فاكس): |
| Tel: | هاتف: |
| SWIFT: AJMNAEAJ | سویفت: AJMNAEAJ |
| The Muwakkil | الموكل |
| Attention | عناية |
| Postal Address: | العنوان البريدي: |
| Tel: | هاتف: |
| Fax: | فاكس: |
| Email Address: | البريد الإلكتروني: |

Or in accordance with such other contact details as one party may from time to time notify in writing to the other.

أو بناء على تغاصيل وبيانات الاتصال الأخرى التي يقوم أي طرف بإخطار الآخر بها كتابة مـن وقـت لآخر.

- 8.4 The Muwakkil hereby agrees to indemnify and hold the Wakil harmless against all liabilities, costs, claims, losses, damages or expenses which the Wakil may suffer or incur as a result of acting upon any instructions received by fax under the signature of the Muwakkil or authorized signatory(ies) or representative(s) of the Muwakkil or sent from the Email mentioned in Particulars of communication of this agreement.
- 8.4 يوافــق المــوكل علـــى تعويــض وحمايــة الوكيــل مـــن أي مســؤوليات وتكاليــف وأضــرار ونفقــات قــد يتكبدهــا نتيجــة تصرفــه بنــاء علـــى تعليمــات بواســطة الفاكــس وبتوقيـــ3 المــوكل أو مــن ينــوب عنــد أو صــادرة مــن البريــد الإلكترونــي المخكــور فــي وســائل الاتصــال.
- **8.5** This Agreement constitutes the entire agreement between the two parties. The two Parties' acceptance of this agreement confirms that neither party has relied upon any representation not recorded in this Agreement.
- 8.5 تشكل هــذه الإتغاقيــة اتغــاقاً كاملًا بيــن الطرفيــن، حيـث أن قبــول الطرفيــن لهــذه لهــذه الإتغاقيــة يؤكــد بــأن الطرفيــن لا يعتمــدان أي تمثيــل غيــر وارد فــي هــذه الإتغاقيــة.

Profit Payment Mechanism for Pre-mature Wakala termination.

آلية دفع الأرباح للسحب المبكر للوكالة إنهاء الوكالة المبكر للعملاء غير الأفراد

Non individual customers Pre-mature Wakala termination

- بالنسبة لودائـع الوكالـة عندمـا يكـون تاريـخ الإنهـاء أقــل مــن 50% مــن المــدة الأصليـة ســيتم تطبيـق معــدل الوكالـة للمــدة الفعليـة، مــع خصــم رســوم الأصليـة ســيتم تطبيـق معــدل الوكالـة للمــدة الفعليـة، مــع خصــم رســوم الســحب المبكـر التــي تتــراوح بيــن 1% و2%، وفقــا لتقديــر مصــرف عجمــان.
- original tenor the Wakala rate for the actual tenor will apply, less a breakage fee of between 1% and 2%, at Ajman Bank's discretion.

 For Wakala deposits where the termination date is equal to or greater than

For Wakala deposits where the termination date is less than 50% of the

- بالنسبة لودائـــ3 الوكالــة عندمــا يكــون تاريــخ الإنهــاء يســاوي أو يزيــد عــن 50% مــن المــدة الأصليــة – سـيـتم تطبيــق معــدل الوكالــة للمــدة الفعليــة، مـــ3 خصــم رســوم الســحب المبكــر التــي تصــل إلــى 1.5%، وفعًــا لتقديــر مصــرف عجمــان.
- 50% of the original tenor the Wakala rate for the actual tenor will apply, less a breakage fee of up to1.5%, at Ajman Bank's discretion.

 In both cases, c) the Wakala rate for the actual tenor will be determined
- في كلتا الحالتين سيتم تحديد معـدل الوكالـة للمحة الفعليـة مـن قبـل مصـرف عجمـان بالإشـارة إلـى المعـدل المطبـق فـي تاريـخ الإيـداع الأصلـي. سـيتم إعـلام العمـلاء برسـوم الإنهـاء المبكـر والأسـعار المطبقـة فـى وقـت الإنهـاء.
- by Ajman Bank by reference to the applicable rate on the original date of placement. Customers will be informed of early termination fees and applicable rates at the time of termination.

Individual customers Pre-mature Wakala termination

إنهاء الوكالة المبكر للعملاء الأفراد

- For Wakala deposits early termination, the profit rate for the actual completed tenor will be decided by Ajman Bank reference to rate which was agreed earlier on Wakala placement date.
- للإنهاء المبكر لوديعـة الوكالـة، سـيتم تحديـد نسـبة الربـح طبقـا للغتـرة الفعليـة المكتملـة مـن قبـل مصـرف عجمـان اعتمـادا علـى نسـبة الربـح التـي تــم الموافقـة عليهـا سـابقًا فـي تاريـخ حجـز الوكالـة.
- the Wakala rate for the actual completed tenor will apply. less a breakage fee of 1% at Ajman Bank's discretion.
- سيتم تطبيق نسبة الربح الوكالـة للغتـرة المكتملـة الفعليـة، مــ3 خصــم رســوم السـحب انهـاء المبكـر بنسـبة 1% وفقًـا لتقديـر بنــك مصــرف عجمــان.

Example: Below example is for illustrative purposes only and is not indicative or construed as likely returns.

مثال: لأغراض توضيحية فقط وليست إرشادية ولا تغسر على أنها عوائد محتملة.

» Investment Amont: AED 100,000

مبلغ الوكالة: 100,000 درهم إماراتي

» Tenor: 12 months (1 year)

مدة الوكالة: 12 شهرًا (سنة واحدة)

» Expected Profit Rates per Tenure:

» معدلات الربح المتوقعة لكل فترة:

| Tenor | Fixed Rates (per Annum) | معدّل الربح (سنوياً) | الفترة |
|-----------|-------------------------|----------------------|-----------|
| 1 Month | 0% | %0 | 1 شهر |
| 3 months | 2.0% | %2.0 | 3 أشهر |
| 6 months | 2.50% | %2.50 | 6 أشهر |
| 12 months | 3.00% | 063.0 | 11 ش د تا |

5

- Early Termination took place after 8th months.
- Last Fully Completed Tenure was 6 months.
- Applicable Rate for 6 months: 3.00%

Customer Declaration

Wakala deposits early termination rate will be (Completed Tenure Rate -1%): 3.00% - 1.00% = 2.00%

- تم الإنهاء المبكر بعد 8 أشهر.
- كانت آخر فترة مكتملة بالكامل هي 6 أشهر.
 - المعدل المطبق لمدة 6 أشهر: 3.00%
- معدل إنهاء الودائع المبكر في الوكالة سيكون (معدل الفترة المكتملة 1%): %2.00 = %1.00 - %3.00

إذا كان مبلغ الربح سالبًا، فلن يتم دفع أي مبلغ ربح.

If the profit amount was negative, then no profit amount will be paid.

I hereby declare that I have read, understood and agree toAjman bank's Banking

Service Guidelines published on www.ajmanbank.ae specifically regarding the Mudaraba deposit.

I hereby authorize Ajman Bank to debit the Principal Investment amount from my above mentioned account number.

- I, hereby agree that Ajman Bank has the right to conduct visit to the customer' at the place of work or residence in following (but not limited) conditions:
- 1. Collect missing documentation/signature
- 2. Verification of customer' information on service/facility request
- 3. Consumer's failure to meet the Bank's terms and conditions with regards to Bank'

إقرار العميل أقريموجيه أننى قد قرأت وفهمت وأوافق على إرشادات خدمات مصرف عجمان

المنشورة على <u>www.ajmanbank.ae</u>، لا سيما فيما يتعلق بإيداع المضاربة. كما أصرح بموجبه بأننى أفوض مصرف عجمان بخصم مبلغ الاستثمار الأساسي من رقم

حسابى المذكور أعلاه.

وأوافق على أن لمصرف عجمان الحق في زيارة العميل في مكان العمل أو السكن في الحالات التالية (دون أن تقتصر على ذلك)؛

- 1- جمع الوثائق/التوقيعات المفقودة.
- 2- التحقق من معلومات العميل على طلب الخدمة/المرفق

| Collection Process | 3- عدم التزام العميل بشروط وأحكام المصرف |
|---|--|
| For and on behalf of Muwakkil: | بالنيابة عن الموكل: |
| Authorized Signatory (1) | المغوض بالتوقيع (1) |
| Name and Title: | الإسم والصفة: |
| Date: | التاريخ: |
| Authorized Signatory (2) | المغوض بالتوقيع (2) |
| Name and Title: | الإسم والصفة: |
| Date: | التاريخ: |
| Execution Page | صفحة التواقيع |
| AS WITNESS the duly authorized representatives of the parties hereto have executed this Agreement | إشهاداً على ما تقدم وقـَع الممثلون المعتمـدون للطرفيـن حسـب الأصـول علـى هـذه الاتفاقية |
| For and on behalf of Wakil | عن الوكيل |
| Authorized Signatory: | التوقيع المعتمد: |
| Name and Title: | الاسم والصفة: |
| Date: | التاريخ |

6